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Ovogodišnji „Susret gljivara na Iriškom vencu“, u organizaciji Gljivarskog društva Novi Sad i uz
podršku Nacionalnog parka „Fruška gora“ i UPR JP Srbijagas, održani su u nedelju, 28. oktobra
po petnaesti put. Ovaj mali, ali značajan jubilej svojim prisustvom pozdravila su skoro sva
gljivarska društva Srbije, kroz trodnevno druženje i gljivarenje na Fruškoj gori.

      

   U okviru manifestacije, na platou ispred starog info centra NP „Fruška gora“ na Iriškom vencu
priređena je Izložba samoniklih gljiva. Dug sušni period u poslednja dva meseca ostavio je traga
na svet gljiva, pa je sakupljeno oko 70 vrsta, što je u odnosu na prethodne godine nešto manje,
ali na nivou izložbi priređenih od strane drugih gljivarskih društava u Srbiji. Svake godine u
okviru manifestacije organizatori prirede i predavanja o gljivama. Na temu „Halucinogene gljive“
govorila je dr Jovana Vunduk, a prof. Milan Matavulj o „Lekovitim makrogljivama“. Ispred
domaćina, goste je ove godine pozdravio Momčilo Daljev, od Godišnje skupštine GDNS
održane u maju, predsednik društva, poželevši gostima dobrodošlicu i konstruktivno druženje.
Prisutne je pozdravio i prvi predsednik i jedan od osnivača GDNS, dr Ljubomir Jovanović,
osvrnuvši se na kratak istorijat i ciljeve Društva, registrovanog 23. oktobra 2004. godine, mada
je kao neformalno udruženje, postojalo i nekoliko godina ranije. Podsetio je da devedesetih
godina prošlog veka u Srbiji počinje proces podizanje ekološke svesti i registracija prvih
gljivarskih društava, među kojima je bilo i GDNS. Za to vreme organizovano je petnaest izložbi
na Iriškom vencu, dve izložbe u Zavodu za zaštitu prirode u Novom Sadu, a od 2012., svakog
juna, i tzv. Mala letnja izložba gljiva u Dunavskom parku, pod nazivom „Gljivari grada za zdrav
život daju nadu“. - Ovo društvo danas broji više od 60 članova i 50 aktivnih, za ciljem da što više
ljudi upozna sa gljivama. Našim najvećim uspehom smatram sve veći broj mladih, obrazovanih
ljudi u našim redovima. Družeći se sa nama neki od njih su po vokaciji biolozi, ekolozi, u
međuvremenu magistrirali, neki spremaju doktorate, neki su položili ispit za zvanje gljivara, neki
za determinatora. Kvalitet rada društva ogleda se i u osnivanja nekoliko sekcija unutar samog
društva: kulinarske, umetničko-pesničke, kanape sekcije i dr. Ovo društvo traje i napreduje. Mi
smo još jedan dokaz da može da uspe i ono što nije stranačko, vladino i profitabilno, zasnovani
na entuzijazmu i ljubavi prema prirodi, gljivama i ekologiji - istakao je između ostalog dr
Jovanović. Umetnički segment manifestacije predstavili su najmlađi član pesničke sekcije Laza
Strineka i predsednik sekcije gospodin Đorđe Vojnović. Ustaljena praksa je da predsednik
GDNS podeli zahvalinice zaslužnim pojedincima i društvima. Predsednik Daljev je u ime
Društva, na ovaj način iskazao zahvalnost za sve što je učinjeno kako za Društvo, tako i u
razvoju gljivarstva u Srbiji: NP „Fruška gora“, Dragani Bokan, GD „Pečurka“ Krupanj, EK
„Studenac“ Krepoljin, UG „Spora“ Šid, dr Jovani Vunduk, UPR JP „Srbijagas“ Novi Sad,
Pokrajinskom zavodu za zaštitu prirode Novi Sad, UG „Gorun“ Ćuprija, „Valjevskim
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gljivarčićima“.
   Legenda gljivarstva Srbije, književnik Ibrahim Hadžić ispred najstarijeg Mikološkog društva
Srbije, osnovanog 17. marta 1992., i jednom od osnivača GDNS, rekao je da ga ova
manifestacija privlači čak i kada nije u najboljem fizičkom stanju, jer se ovde nađe sa
prijateljima. Čestitao je domaćinima na radu i sve brojnijem članstvu.
   Zahvalnica je dodeljena i gospodinu Slobodanu Bjelajcu, iz Službe za planiranje i gazdovanje
šumama, NP „Đerdap“, koji je prisutnima uputio pozdrav ispred NP i GD koje će jednog dana
osnovati.
   Milka Adžić, nezavisna gljvarka, veliki prijatelj gljivara širom Srbije, koja živi na Jelovoj gori
iznad Užica, istakla je dugu i plodnu saradnju sa GDNS i bogatstvo u ljudima-članovima koji
poznaju i vole gljive. Pozvala je sve prisutne na zajednički rad na očuvanju prirode za
generacije koje dolaze, a gljive su po njenom mišljenju možda i najvažnije.
   GD „Ljubomir Vuksanović - Barle“ iz Banje Koviljače nastoji da u svoje redove privuče što veći
broj mladih, pa su deo njihove ekipe bila deca, budući članovi GD.
   Predsednik Mikološko-gljivraskog saveza Srbije, gospodin Zoran Jelenković ovom društvu je
kratko i jasno poželeo da ostanu najbolji i najorganizovaniji, primer svim ostalim gljivarskim
društvima.
   UG „Rađevina“ Krupanj zahvalnicu je uzvratilo zahvalnicom GDNS-u, a Mihailo Birčanin iz ED
„Medvednik“ Valjevo ponovio da od GDNS svi mogu da uče.
   Zahvalnice su uručene GD „Lisičarki“ iz Sremske Mitrovice, UGLJP „Vilino kolo“ Petrovac na
Mlavi, GD „Rujnici“ Vlasotince. Predsednica društva, Sunčica Jović zahvalila se GDNS kako na
gostoprimstvu tako i na pomoći u organizaciji manifestacije u Vlasotincu poslednje dve godine i
sve prisutne ljubitelje prirode pozvala na druženje. Kao što tradicija nalaže, i ovi XV „Susreti
gljivara na Iriškom vencu“ završeni su ukusnim, znalački pripremljenim paprikašem od friških
samoniklih gljiva sa Fruške gore.
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